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 W ostatnich kilku dniach z FEI, a gÅ‚ównie z Lozanny, gdzie odbywaÅ‚o siÄ™ posiedzenie biura
(zarzÄ…du) MiÄ™dzynarodowej Federacji JeÅºdzieckiej, napÅ‚ynÄ™Å‚y wiadomoÅ›ci, które sÄ…
albo bardzo istotne dla polskiego jeÅºdziectwa, albo nieco mniej istotne, ale powinny byÄ‡ ciekawe
dla ludzi z naszego Å›rodowiska.Ta najwaÅ¼niejsza jest taka, Å¼e FEI przyznaÅ‚a prawo
organizacji mistrzostw Europy w WKKW w 2017 roku Strzegomiowi. To wiadomoÅ›Ä‡ nie tylko
dobra, a wrÄ™cz fantastyczna, ale i kontrowersyjna zarazem. Dlaczego? O tym za chwilÄ™.
RozstrzygniÄ™te zostaÅ‚y wybory zawodników, którzy bÄ™dÄ… reprezentowaÄ‡ siebie i innych
zawodników w komisjach poszczególnych konkurencji jeÅºdzieckich. Reprezentantem zawodników
parajÄ…cych siÄ™ powoÅ¼eniem zostaÅ‚ BartÅ‚omiej Kwiatek i to jest dobra wiadomoÅ›Ä‡. ZÅ‚a
jest taka, Å¼e reprezentantkÄ… dresaÅ¼ystów zostaÅ‚a Anna Paprocka-Campanella.Kolejna
smutna wiadomoÅ›Ä‡ jest taka, Å¼e biuro FEI podjÄ™Å‚o decyzjÄ™ o zawieszeniu zawieszenia
dwóch zawodników z konkurencji WKKW, Nowozelandczyków Jonathana Pageta i Kevina McNaba
. Inaczej mówiÄ…c, bÄ™dÄ… mogli startowaÄ‡ w zawodach, mimo Å¼e postÄ™powanie
dyscyplinarne w ich sprawach, a chodzi o niedozwolone Å›rodki wykryte u koni, na których brali
udziaÅ‚ w sÅ‚ynnych zawodach w Burghley 2013, jeszcze siÄ™ nie zakoÅ„czyÅ‚o!Biuro FEI
podjÄ™Å‚o teÅ¼ inne decyzje co do lokalizacji waÅ¼nych imprez jeÅºdzieckich w najbliÅ¼szych
latach. Nas w Polsce nie moÅ¼e ucieszyÄ‡ to, Å¼e finaÅ‚ PÅš w 2017 roku zarówno w skokach, jak
i w WKKW, odbÄ™dzie siÄ™ w stanie Nebrasca (Omaha) w Stanach Zjednoczonych, a Åšwiatowe
Igrzyska JeÅºdzieckie w 2018 roku &ndash; w Kanadzie (Bromont).Ale po kolei.

Jako wielki fan WKKW juÅ¼ cieszÄ™ siÄ™ na myÅ›l, Å¼e bÄ™dÄ™ mógÅ‚ zobaczyÄ‡ w Polsce
najlepszych europejskich zawodników z tej konkurencji. Å»e w naszym kraju po raz pierwszy
rozegrane zostanÄ… mistrzostwa Europy seniorów w konkurencji olimpijskiej. Å»e Strzegom,
którego ranga na jeÅºdzieckiej mapie Europy jest juÅ¼ wysoka, zyska jeszcze na znaczeniu. I
wreszcie, Å¼e Marcin Konarski udowodniÅ‚ nam wszystkim i sobie, Å¼e jak siÄ™ ma talent
organizacyjny, wkÅ‚ada mnóstwo pracy i skutecznie, krok po kroku podnosi poprzeczkÄ™, to
moÅ¼na osiÄ…gnÄ…Ä‡ bardzo wysoki cel. Taki, który jeszcze niedawno wydawaÅ‚by siÄ™ nie do
osiÄ…gniÄ™cia.Czy mamy szanse na dobry wynik?Dlaczego wiÄ™c napisaÅ‚em wczeÅ›niej, Å¼e
ta decyzja jest kontrowersyjna? Z kilku powodów. Pierwszy jest taki, Å¼e taka impreza powinna
byÄ‡ nie tylko sukcesem organizacyjnym (bo nie wÄ…tpiÄ™, Å¼e nim bÄ™dzie), ale takÅ¼e
trampolinÄ… do podniesienia poziomu sportowego, czy wrÄ™cz okazjÄ… do sukcesu sportowego
dla gospodarzy. Pytanie, co jest dla kogo sukcesem sportowym. Dla jednych (dla mnie np) medal.
ChociaÅ¼by jeden, brÄ…zowy, ale medal. Dla innych miejsca w czoÅ‚owej &bdquo;10&rdquo;, a
jeszcze dla innych to, Å¼eby polscy jeÅºdÅºcy ukoÅ„czyli zawody. JeÅ›li jednak podejdziemy nieco
bardziej ambitnie i nie zastosujemy coubertenowskiej zasady &bdquo;najwaÅ¼niejsze to braÄ‡
udziaÅ‚&rdquo;, to szanse na jakichÅ› sukcesik sÄ… mizerne. Na dziÅ› tylko jeden zawodnik ma
&bdquo;zagranie&rdquo; na tegoroczne MÅš i w ogóle nie wiadomo, czy uda siÄ™ zestawiÄ‡
ekipÄ™ do Normandii. Niestety, jeÅ¼eli siÄ™ przeanalizuje jakie 1- czy 2-gwiazdkowe konie majÄ…
do dyspozycji  najlepsi polscy wukakawiÅ›ci obecnie i ile jest tych rokujÄ…cych nadziejÄ™ (czyli te,
które, za 3 lata powinny juÅ¼ byÄ‡ otrzaskana na poziomie 3 gwiazdek), to nie wydaje mi siÄ™, aby
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byÅ‚ powód do optymizmu. Czyli moÅ¼e byÄ‡ tak, Å¼e zrobimy w Polsce zawody duÅ¼ej rangi, ale
sami bÄ™dziemy w nich tÅ‚em.Jak to byÅ‚o z ME ponyPrzypominajÄ… siÄ™ mistrzostwa Europy
pony, które dwukrotnie odbywaÅ‚y siÄ™ Jaszkowie. Wiadomo przed nimi byÅ‚o, Å¼e sportowo nie
bÄ™dziemy na nich nic znaczyÄ‡. Po co wiÄ™c byÅ‚o je organizowaÄ‡? MoÅ¼na powiedzieÄ‡,
Å¼e jeÅ¼eli gospodarz, Antoni ChÅ‚apowski, bardzo chciaÅ‚ i zapewniaÅ‚, Å¼e udÅºwignie
finansowo ciÄ™Å¼ar tak prestiÅ¼owych i kosztownych zawodów, to dlaczego nie. Problem w tym,
Å¼e jak siÄ™ potem okazywaÅ‚o, za kaÅ¼dym razem gospodarzowi nie udawaÅ‚o siÄ™ zdobyÄ‡
tylu sponsorów, aby zbilansowaÄ‡ budÅ¼et i naciskaÅ‚ na PZJ, aby to centrala pokryÅ‚a deficyt lub
choÄ‡by jego czÄ™Å›Ä‡. Wtedy argumentacja byÅ‚a: no bo przecieÅ¼ to sÄ… mistrzostwa Europy!
A poza tym to PZJ zgÅ‚osiÅ‚ tÄ™ imprezÄ™ do kalendarza FEI, to niech siÄ™ PZJ poczuwa do
odpowiedzialnoÅ›ci finansowej za niÄ….Czy taki scenariusz jest moÅ¼liwy w przypadku ME w
Strzegomiu w 2017 roku? Jest. Wszyscy wiedzÄ…, jak ciÄ™Å¼ko obecnie o sponsorów w sytuacji,
kiedy nie ma sukcesów sportowych. I to tych najwiÄ™kszej rangi. Bo Justyna Kowalczyk, Kamil
Stoch czy Zbigniew Bródka na brak sponsorów nie narzekajÄ…. Ale oni sÄ… medalistami
olimpijskimi! Ryzyko wiÄ™c, Å¼e impreza w Strzegomiu, nawet przy niewÄ…tpliwych talentach
organizacyjnych Marcina Konarskiego, moÅ¼e byÄ‡ deficytowa, jest. Co wtedy? Kto pokryje
deficyt?SÅ‚yszaÅ‚em, Å¼e budÅ¼et ME szacowany jest na 7 mln zÅ‚. JeÅ›li zabraknie
&bdquo;tylko&rdquo; 1 mln, to z jednej strony moÅ¼na powiedzieÄ‡, Å¼e to bÄ™dzie
&bdquo;tylko&rdquo; 1/7. Ale z drugiej strony 1 mln zÅ‚ to jest prawie caÅ‚a roczna dotacja, jakÄ…
PZJ otrzymuje z ministerstwa sportu na sporty olimpijskie (1 mln 200 tys. zÅ‚). Czy wówczas biuro
PZJ zostanie zamkniÄ™te na rok, bo trzeba bÄ™dzie dopÅ‚aciÄ‡ do ME w Strzegomiu?Kto
podjÄ…Å‚ decyzjÄ™?No i ostatnia kwestia, która chyba najbardziej uprawnia do postawienia tezy,
Å¼e kwestia ME w Strzegomiu jest kontrowersyjna &ndash; kto jÄ… podjÄ…Å‚? Troje czÅ‚onków
zarzÄ…du PZJ (Zbigniew Kaczorowski, Nemezjusz Kasztelan, Monika SÅ‚owik) twierdzi, Å¼e
jakkolwiek podczas któregoÅ› z zebraÅ„ byÅ‚a rozmowa o moÅ¼liwoÅ›ci zgÅ‚oszenia do FEI
Strzegomia jako kandydata do organizacji ME w WKKW w 2017 roku, ale formalnie decyzja nie
zostaÅ‚a podjÄ™ta. Nie byÅ‚o takiego punktu w porzÄ…dku obrad, a przede wszystkim nie byÅ‚o
gÅ‚osowania w tej kwestii! CzyÅ¼by prezes Å•ukasz Abgarowicz podjÄ…Å‚ jÄ… samodzielnie?To
z kolei sprawia, Å¼e trzeba postawiÄ‡ pytanie - kto rzÄ…dzi w Polskim ZwiÄ…zku JeÅºdzieckim? A
przede wszystkim, czy rzÄ…dzi w zgodzie ze statutem? Czy nie jesteÅ›my Å›wiadkami - nie po raz
pierwszy w tej kadencji &ndash; Å¼e waÅ¼ne decyzje sÄ… podejmowane z pogwaÅ‚ceniem zasad
demokracji i zapisów statutu PZJ? To pytanie kierujÄ™ do czÅ‚onków Rady ZwiÄ…zku w pierwszym
rzÄ™dzie, bo oni wszak peÅ‚niÄ… obecnie rolÄ™ Komisji Rewizyjnej, która ma prawo i
obowiÄ…zek oceniaÄ‡, czy zarzÄ…d nie Å‚amie przypadkiem zapisów statutu.Marek Szewczyk 
PS. PoniewaÅ¼ wÄ…tek Strzegomia jest juÅ¼ sporym artykuÅ‚em, aby nie robiÄ‡ zbyt wielkiej
&bdquo;cegÅ‚y&rdquo;, kolejne tematy zapowiedziane na poczÄ…tku tego tekstu, w nastÄ™pnym
odcinku. 
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